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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Edukacji Nauki i Młodzieży (nr 136) 

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 175) 
14 września 2022 r. 
Komisje: Edukacji Nauki i Młodzieży oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki 
Regionalnej, obradujące pod przewodnictwem poseł Mirosławy Stachowiak-Ró-
żeckiej (PiS), przewodniczącej Komisji Edukacji Nauki i Młodzieży, rozpatrzyły:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy – Prawo oświatowe (druki nr 2323 i 2424). 

W posiedzeniu udział wzięli: Marzena Machałek sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji i Nauki 
wraz ze współpracownikami, Marek Wójcik pełnomocnik zarządu ds. legislacyjnych Związku Miast 
Polskich.

W posiedzeniu  udział wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu: Kamil Basicki, Anna Goral, Daria 
Grochowska, Sławomir Jakubczak, Agnieszka Jasińska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komi-
sji Sejmowych; Maria Iwaszkiewicz, Jakub Krowiranda – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):

Dzień dobry. Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz 
Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej.
Witam członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdzam kworum.
Porządek dzienny posiedzenia obejmuje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych w czasie 

drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo oświatowe (druki 2323 
i 2424). Spokojnie. Czy są uwagi do porządku? Nie ma uwag.
Stwierdzam, że Komisje przyjęły porządek dzienny. Przechodzimy do jego realizacji 

i przechodzimy do poprawki.
Poprawka zgłoszona przez klub Prawo i Sprawiedliwość. Bardzo proszę Biuro Legi-

slacyjne o opinię. Bardzo proszę o chwilę koncentracji. Za trzy minuty wychodzimy. 

Legislator z Biura Legislacyjnego Maria Iwaszkiewicz:
Dzień dobry, pani przewodnicząca. Dzień dobry państwu. Poprawki zostały podzielone 
na cztery. Zostały zgłoszone jako jedna poprawka, ale ze względów technicznych, czysto 
technicznych, zostały podzielone przez Biuro Legislacyjne na cztery poprawki. Z tym 
że wszystkie one są do głosowania łącznego, ponieważ jest to jedna spójna koncepcja 
dotycząca dotacji na podręczniki. Jeżeli już jestem przy głosie, czy mogę kontynuować?

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Tak.

Legislator Maria Iwaszkiewicz:
Biuro Legislacyjne chciało zauważyć, że…

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Proszę państwa, naprawdę dwie minuty. Bardzo proszę. 

Legislator Maria Iwaszkiewicz:
…poprawki wykraczają poza zakres przedmiotowy ustawy, bo dotyczą zupełnie innej 
ustawy – zmienia nam się tytuł, dotyczą również zupełnie innej materii. Komisja może 
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oczywiście spotkać się z zarzutem obejścia trzech czytań. Zatem tylko na to zwracam 
państwu uwagę. Biuro Legislacyjne chciałoby na to uczulić. Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dziękuję. Czy mogę prosić panią minister o odniesienie się również do tych uwag, które 
usłyszeliśmy?

Sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji i Nauki Marzena Machałek:
Pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo, pani legislator, rzeczywiście ta zmiana dotyczy 
materii dotacji podręcznikowej i limitów w związku z nadzwyczajną sytuacją – zwięk-
szeniem o 200 tys. liczby uczniów w polskich szkołach. To jest tak naprawdę umożliwie-
nie wydatkowania dodatkowych środków na podręczniki dla uczniów w szkołach. Jest 
to więc niezwykle ważna i potrzebna materia. Dlatego proszę o głosowanie za, bo pie-
niądze są. To jest kwestia pewnych… To jest kwestia uregulowania możliwości wydat-
kowania tych środków. 

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś z państwa posłów chce zabrać głos za albo przeciw? Nie widzę takiej 
potrzeby. Dziękuję.
Wobec  tego  głosujemy.  System  działa. Możemy  głosować  elektronicznie. Dobrze. 

Dobrze, kochani, myślę, że ręcznie będzie szybciej. Zgadzacie się państwo? Czy wszyscy 
są gotowi, żeby podnieść rękę? Wobec tego głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawek 
zblokowanych w jedną poprawkę? Dziękuję. Czy ktoś jest przeciw? Nikt się nie wstrzy-
mał,  jak rozumiem. Wstrzymał się. Panie przewodniczący,  jak mogłam? Dla higieny. 
Dziękuję bardzo. 
Wobec tego poprawka została przyjęta. 
Posłem sprawozdawcą był pan poseł Zbigniew Dolata. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji i Nauki Marzena Machałek:
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Reprezentuje nas dalej. 
Porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. Zamykam posiedzenie. Dziękuję 

państwu bardzo.


